

MINISTÈRE DE L'ENVIRONNEMENT, DE L'EAU ET DE L'ASSAINISSEMENT

Recrutement d'un consultant (Firme) pour l'élaboration des Plans d'Aménagement et de Gestion Intégrée (PAGI) du bassin versant du barrage de Lou à réhabiliter au profit de la Direction Générale des Infrastructures Hydrauliques (DGIH)

Sollicitation de manifestation d'intérêt

N°2024-013M /MEEA/SG/DMP

BURKINA FASO : PROJET DE SÉCURITÉ DE L'EAU (PSE -BF)
Financement : Banque Mondiale /l'Association Internationale de Développement (IDA).

No. de référence STEP : BF-PIF-396230-CS-CQS

Manifestations d'intérêt

Le Gouvernement du Burkina Faso a réçu un crédit de l'Association Internationale de Développement (IDA), et a l'intention d'utiliser une partie du montant de ce crédit pour effectuer les paiements au titre du contrat suivant : Service de Consultants pour l'élaboration des Plans d'Aménagement et de Gestion Intégrée (PAGI) du bassin versant du barrage de Lou à réhabiliter au profit de La Direction Générale des Infrastructures Hydrauliques (DGIH).

1. OBJECTIFS DE LA MISSION

• Objectif principal

La présente mission a pour objectif principal de réaliser un diagnostic assorti de plans d'aménagement et de gestion intégrée (PAGI) du bassin versant du barrage de Lou situé dans le du sous-bassin versant (SBV) de la Sissili assorti d'une situation de référence des indicateurs retenus.

• Objectifs spécifiques

LES OBJECTIFS SPÉCIFIQUES DE LA MISSION SONT :

- Délimiter le bassin versant barrage de Lou à réhabiliter ;
- Faire l'état des lieux de l'occupation des terres du bassin versant du barrage et plus spécifiquement autour du barrage et les actions qui sont en cours ;
- Identifier les sites à fort risque d'érosion, de source de pollution et de perte de terre, susceptible d'occasionner la sédimentation et la pollution du barrage, nécessitant des interventions prioritaires (aménagements) dans le bassin versant ;
- Identifier, de façon participative et inclusive, suivant une approche qui promeut la cohésion sociale des différents utilisateurs, les actions d'aménagement et de gestion, particulièrement dans les sites à fort risque dans le bassin versant et la zone de servitude du barrage, en vue d'atténuer les menaces à la sécurité et à l'utilisation durable du barrage ;
- élaborer un plan d'aménagement et de gestion intégrée (PAGI) du bassin versant du barrage ;
- élaborer les outils de gestion et de gouvernance du Bassin Versant ;
- élaborer un plan de renforcement des capacités techniques des usagers des ressources du Bassin Versant.

Zone de l'Etude

Le sous bassin versant de la Sissili fait partie du Bassin national le Nakambé qui relève du bassin versant international de la Volta. Le site du barrage de Lou est situé au Sud-Ouest à l'entrée du village de Lou à environ 7 km de Sapouy. Implanté sur le cours d'eau «Dessian», le site du barrage est dans le village de Lou qui relève du foncier rural de la commune de Sapouy dans la province de Ziro, Région du Centre-Ouest. Le village de Lou est situé à 70 km de Léo, chef-lieu de province de la Sissili et à 7 km de Sapouy, chef-lieu de la province du Ziro

La mission est prévue pour s'étaler sur une durée calendaire maximale de quatre-vingt-dix (90) jours hors délai de validation de l'administration, à compter de la date de remise de l'ordre de service.

2. La Direction des Marchés Publics du Ministère de l'Environnement, de l'Eau et de l'Assainissement invite les candidats admissibles à manifester leur intérêt à fournir les services décrits ci-dessus. Les Consultants intéressés doivent fournir les informations démontrant qu'ils possèdent les qualifications requises et une expérience pertinente pour l'exécution des Services notamment :

- brochures, prospectus de présentation du consultant ;
- qualifications pour exécuter les services ;

- références techniques dans les missions similaires exécutées au cours des cinq (05) dernières années (années de réalisation, coûts, clients et adresse/telephone), etc. ;
- référence des clients ;
- l'agrément dans le domaine concerné.

3. Les soumissionnaires joindront obligatoirement de manière chronologique et lisible, les copies des pages de garde et de signature des marchés, des procès-verbaux de réception définitive, ou attestations de bonne fin pour justifier les expériences ou sous peine de nullité de la référence.

La participation à la concurrence est ouverte à tous les soumissionnaires en règle vis-à-vis de l'administration pour autant qu'ils ne soient pas sous le coup d'interdiction ou de suspension. Ils doivent posséder un agrément de type EB en cours de validité.

Les Consultants peuvent s'associer avec d'autres firmes pour renforcer leurs compétences respectives en la forme d'un groupement solidaire.

NB : la complexité similaire s'entend par : ampleur des contrats, nature de la prestation, domaine technique et contexte géographique.

Il est porté à l'attention des Consultants que les dispositions du Règlement de Passation des Marchés pour les Emprunteurs sollicitant le Financement de Projets d'Investissement (FPI) de la Banque Mondiale, version courante, relatives en matière de conflit d'intérêts sont applicables.

4. Un consultant sera sélectionné conformément au critère de Sélection fondée sur la Qualification du Consultant (SQC) décrites dans les dispositions du Règlement de Passation des Marchés pour les Emprunteurs sollicitant le Financement de Projets d'Investissement (FPI) de la Banque Mondiale, version courante.

Les consultants intéressés peuvent obtenir des informations supplémentaires au sujet des documents de référence à l'adresse ci-dessous : La Direction des Marchés Publics du Ministère de l'Environnement, de l'Eau et de l'Assainissement (DMP/MEEA) siége à Ouaga 2000, 03 BP 7010 Ouagadougou 03, tél : 25 49 99 22 ; email : dmpmeeea@gmail.com de 8h00 à 15h00 TU.

5. Les dossiers de manifestation d'intérêt doivent être rédigés en langue française et présentés sous forme d'un document relié en quatre (04) exemplaires dont un (01) original et trois (03) copies marqués comme tels et déposés sous plis fermés, à l'adresse ci-dessous en personne, ou par courrier électronique (dmpmeeea@gmail.com, pifburkina@yahoo.fr) au plus tard le 12/03/2024 à 9h00 TU. L'ouverture des plis sera faite immédiatement en présence des candidats qui souhaitent y assister.

Budget Prévisionnel : 76 000 000 FCFA TTC.

*Le Directeur des Marchés Publics
Président de la CAM*

*André HIEN
Chevalier de l'ordre de l'Étalon*

[Disclaimer: The below text is machine translated. For accurate information kindly refer the above text in original language.]

MINISTRY OF ENVIRONMENT, WATER AND SANITATION

Recruitment of a consultant (Firm) for the development of Development and Management Plans Integrated Management (PAGI) of the Lou dam watershed to be rehabilitated for the benefit of General Directorate of Hydraulic Infrastructures (DGIH)

Request for expression of interest

N°2024_013M_/MEEA/SG/OMP

BURKINA FASO, WATER SECURITY PROJECT (PSE-BF).

Funding: World Bank / International Association of

Development (IDA).

STEP reference number: BF-PIF-396230-CS-CQS

technical references in similar missions executed over the last five (05) years (years of completion, costs, customers and address/telephone), etc.;

customer referrals;

accreditation in the field concerned.

3. Bidders must attach

chronological and legible, copies of the cover and signature pages of contracts, final acceptance reports, or certificates of successful completion to justify the experiments or under penalty of nullity of the reference.

Expressions of interest

The Government of Burkina Faso received a credit from the Association International Development Agency (IDA), and intends to use a part of the amount of this credit to make payments under the following contract: Consultant Service for the development of Plans: Development and Integrated Management (PAGI) of the watershed of Lou dam to be rehabilitated for the benefit of the General Directorate of Hydraulic Infrastructure (DGIH).

1. MISSION OBJECTIVES

Primary objective.

The main objective of this mission is to carry out a diagnosis accompanied by development and integrated management plans (PAGI) of the watershed of the Lou dam located in the sub-watershed (SBV) of Sissili accompanied by a reference situation of indicators retained.

Specific objectives

THE SPECIFIC OBJECTIVES OF THE MISSION ARE:

- Demarcate the Lou dam watershed to be rehabilitated;
- Take stock of land occupation in the watershed of the dam and more specifically around the dam and the actions which are in progress;

- Identify sites at high risk of erosion and sources of pollution and loss of soil, likely to cause sedimentation and pollution of the dam, requiring priority interventions (developments) in the watershed;

- identify, in a participatory and inclusive manner, following a approach that promotes the social cohesion of different users, development and management actions, particularly in sites with high risk in the watershed and the dam easement zone, in with a view to mitigating threats to the safety and sustainable use of the barrage;

- develop a development and integrated management plan (PAGI) of the dam's watershed;

- develop management and governance tools for the Basin

Scope;

develop a plan to strengthen the technical capacities of users of watershed resources.

Study Area

The Sissili sub-watershed is part of the national basin Nakambé which falls within the international Volta watershed. The site of the Lou dam is located in the South-West at the entrance to the village of Lou about 7 km from Sapouy. Located on the "Diassian" watercourse, the dam site is in the village of Lou which falls under the rural land of the commune of Sapouy in the province of Ziro, Center-West Region. The village of Lou is located 70 km from Léé, provincial capital of Sissili and 7 km from Sapouy, capital of the Ziro province.

The mission is planned to extend over a maximum calendar duration ninety (90) days excluding the administration validation deadline, from the date of delivery of the service order.

2. The Public Procurement Department of the Ministry of Environment eligible of Water and Sanitation invites candidates to express interest in providing the services described above. Interested Consultants must provide information demonstrating that they have the required qualifications and relevant experience for the performance of the Services, in particular:

- brochures, consultant presentation flyers;
- qualifications to perform the services;

Participation in the competition is open to all bidders in good standing with the administration as long as they are not not subject to ban or suspension. They must have a valid EB type approval

Consultants can partner with other firms to strengthen their respective skills in the form of a solidarity group

NB: similar complexity is understood by: scale of contracts, nature of the service, technical field and geographical context.

It is brought to the attention of the Consultants that the provisions of the Procurement Regulations for Borrowers requesting the Financing of Investment Projects (FPI) of the Bank Worldwide, current version regarding conflicts of interest, are applicable.

4. A consultant will be selected in accordance with the criteria of

Selection based on Consultant Qualification (SOC) described in the provisions of the Procurement Regulations for Borrowers requesting Investment Project Financing (FPI) from the World Bank, current version.

Interested consultants can obtain additional information about the reference documents at the address below

: The Public Procurement Department of the Ministry of the Environment, Water and Sanitation (DMP/MEEA) located in Ouaga 2000, 03 BP 7010 Ouagadougou 03, tel: 25499922; email : dmpmeeea@gmail.com from 8:00 a.m. to 3:00 p.m. UT:

5. Expression of interest files must be drawn up in French language and presented in the form of a document bound in four (04) copies including one (01) original and three (03) copies marked as such and deposited in sealed envelopes, to the address below in person, or by email (dmpmeeea@gmail.com, pilburk-na@yahoo.fr) no later than 03/12/2024 at 9:00 a.m. YOU, The opening of

Folders will be made immediately in the presence of candidates who wish to attend.

Estimated Budget: 76,000,000 FCFA including tax.

The Director of Public Procurement
President of the CAM

André HE
Knight of the Order of the Station